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INTERVIEW

Apeldoorn moet, net als de meeste andere Nederlandse gemeenten, fors bezui-
nigen. Ter geruststelling: de onroerendezaakbelasting (OZB) gaat niet omhoog. 

Maar op andere terreinen gaat wel het mes erin.

OZB gaat niet omhoog, 
maar bezuinigingen zijn onontkoombaar

e bijdrage van het Rijk aan de gemeenten gaat in totaal 
met een paar miljard omlaag. Daarom moeten gemeen-

ten alle zeilen bijzetten om de begroting voor de komende 
jaren sluitend te krijgen. Dat is in Apeldoorn niet anders. En 
ook niet onverwacht, want al enige tijd was bekend dat het 
beruchte ”ravijnjaar” 2026 eraan zat te komen.

Daarom sorteerde Apeldoorn in 2024 vast voor op komende 
tekorten door het zogenoemde nieuw-voor-oud-beleid. Daar-
bij is kritisch gekeken of plannen uit het verleden nog wel 
moeten worden uitgevoerd, dan wel of die op een andere 
manier kunnen. Dat resulteerde al in een besparing van ruim 
15 miljoen euro.

Maar dat is niet genoeg. In 2027 wordt er nog een tekort 
verwacht van bijna 20 miljoen. De makkelijkste manier om 
dat gat te dichten, is de OZB te verhogen. Veel gemeenten 
doen dat ook, met als berucht voorbeeld Amsterdam, die het 
tarief met maar liefst 27,5 procent opschroeft.

Forensenbelasting
De coalitiepartijen in Apeldoorn kiezen er echter voor om 
niet aan de OZB-knop te draaien, maar de bezuinigingen 
elders te zoeken. Deels gebeurt dat ook door belastingmaat-
regelen, maar die raken de gemiddelde inwoner niet direct, 
legt wethouder financiën Henk van den Berge uit.

„We doen het bijvoorbeeld door de invoering van de foren-
senbelasting”, zegt Henk. „Er zijn nogal wat mensen die in 
Apeldoorn een tweede huis of caravan hebben of mensen 
die vanuit het buitenland hier werken en meer dan negen-
tig dagen per jaar in onze gemeente wonen. Die betalen 
nu nauwelijks belasting. Dat gaat dus veranderen. Ook de 
toeristenbelasting gaat omhoog.”

,,Meebetalen aan onze voorzieningen is redelijk. De kosten 
zijn gestegen en we maken onze gemeente aantrekkelijker. 
Dat heeft dus een prijs”, zo vult SGP-fractievoorzitter Jan 
Kloosterman aan.

Een fors deel van het gat in de begroting moet worden 
gedicht door bezuinigingen op het ambtenarenapparaat. Het 
gaat daarbij om ruim 9 miljoen euro, aldus de SGP-wethou-
der. „Daarbij maken we steeds de afweging: ga je bepaalde 
taken niet meer doen, minder doen, of anders doen?”
Het derde spoor van de bezuinigingen betreft kortingen 
op subsidies aan organisaties en instanties. Concreet kan 

Henk daar nog niet over zijn, want de besluiten moeten nog 
worden genomen.

Lobbyen
In feite is er nog een vierde spoor dat tot een sluitende 
begroting moet leiden, zet de wethouder uiteen. „Dat betreft 
de inspanningen van de Vereniging Nederlandse Gemeenten 
(VNG) om bij het Rijk te lobbyen om alsnog minder op de 
Rijksbijdrage aan de gemeenten te korten.”

Volgens Henk moeten we daar niet te veel van verwachten 
„Het Rijk heeft genoeg aan zijn hoofd. Neem het stikstof-
dossier. Maar ook de extra inspanningen op het gebied van 

defensie, zeker nu de Amerikaanse president Donald Trump 
van alles roept. Daar komt nog bij dat gemeenten ook met 
grote tekorten op de jeugdzorg kampen. Ook daar is extra 
geld van het Rijk voor nodig. Dus het is maar de vraag of het 
vierde spoor veel oplevert.”

Ondanks de noodzakelijke bezuinigingen wil Apeldoorn wel 
vasthouden aan de langetermijndoelen en ambities die het 
huidige gemeentebestuur heeft geformuleerd. „We heb-
ben het ons daarmee iets ingewikkelder gemaakt”, zegt Jan 
Kloosterman. „Onze coalitie is in vergelijking met voorgaan-
de perioden erg ambitieus. Er liggen grootschalige plannen 
op het gebied van ruimtelijke ordening, op sociaal vlak en 
bijvoorbeeld duurzaamheid.”

„Je kunt natuurlijk zeggen: had je dan bij financiële tegen-
wind niet wat minder plannen moeten maken”, vervolgt het 

Wethouder Henk van den Berge (l.) en fractievoorzitter Jan Kloosterman. Foto: Rob Voss
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SGP-raadslid. „Ik denk dat het bestuurlijke moed en visie vraagt om niet bij tegen-
wind direct de zeilen te laten zakken. Nee, we varen door. Hooguit moeten we mis-
schien wat meer laveren. Omdat we geloven dat het gewoon een goed verhaal is dat 
om een lange adem vraagt. Tegelijkertijd snappen we ook dat het lastiger uitleggen 
is als je met een dunnere portemonnee aan je ambities vasthoudt.”

Politieke discussie
Henk beaamt dat, maar wijst net als Jan op de noodzaak van de gemaakte plannen. 
„Je wilt bijvoorbeeld doorgaan met het armoedebeleid. En in de wijk Kerschoten 
gaan we een warmtenet opzetten. Dat is een heel interessant initiatief, maar dat kost 
veel geld. Hetzelfde geldt voor woningbouw. Er moeten in Nederland zo’n 900.000 
huizen bij komen. Daarin neemt ook Apeldoorn zijn verantwoordelijkheid. Niet vanuit 
een soort grootheidswaanzin, maar vanuit de noodzaak om op maatschappelijke 
ontwikkelingen in te kunnen spelen.”

Ondanks de noodzaak om die doelen te realiseren, zullen de bezuinigingen nog 
wel tot de nodige politieke discussie in de gemeenteraad leiden, verwachten beide 
politici. Voor de SGP blijft een belangrijk uitgangspunt dat de partij de groepen die 
het moeilijk hebben zoveel mogelijk wil ontzien.

Komen er dan alsnog plannen voor de lange termijn in gevaar?
Jan: „Dat hoeft niet. Je kunt zaken als woningbouw niet zomaar stilzetten. Rijkssub-
sidies hebben ook voorwaarden, dus de schop moet op een gegeven wel gewoon 
de grond in. Je kunt natuurlijk ook op een nette manier tegen de burger zeggen: 
Zoek het maar uit; we trekken ons wat verder terug als overheid en geven minder 
financiële steun. Maar dan krijg je soms wel te maken met schadelijke gevolgen in 
de samenleving: gebrek aan sociale cohesie, meer problematiek op straat, mogelijk 
meer criminaliteit. Dus alles heeft wel zijn prijs. Tegelijkertijd gelooft de SGP wel dat 
de overheid niet overal de oplossing voor is. Dus eigenlijk raak je hiermee wel aan 
een paar lastige dilemma’s.”

Henk: „Er zijn zeker nog belangrijke onderdelen waarop je kunt aanpassen. Bijvoor-
beeld als het gaat om de manier waarop je het armoedebeleid insteekt. Wij hebben 
er in Apeldoorn voor gekozen om mensen die 130 procent boven het minimum zitten 
tegemoet te komen. Een volgende coalitie kan ervoor kiezen om daar 120 of 110 
procent van te maken, maar deze coalitie doet dat gelukkig niet gezien de problemen 
bij mensen met een kleinere beurs.”

Richard Donk

 

advertentie

Het voorjaar is volop onderweg. Knop-
pen zwellen en soms zijn er al vlinders 
te spotten. Je ruikt en voelt de veran-
dering. Zo is het ook met de politieke 
campagnes en profilering. Op weg naar 
de gemeenteraadsverkiezingen op 18 
maart 2026. De eerste ritselingen zijn te 
horen en te zien. 

Soms merk je dat doordat collega’s in 
de raadszaal steviger en sneller stelling 
nemen in bepaalde dossiers. Daarbij 
lijkt het er soms op dat het achterla-
ten van een duidelijk ‘geurspoor’ nog 
belangrijker is dan de inhoud. Ook dat 
is politiek. 

Als fractie denken en kiezen we vanuit 
de inhoud. Beeldvorming doet ertoe. 
Toch staat de SGP niet voor politiek 
die allereerst gericht is op de bühne. 
We gaan voor betrouwbaarheid. Woord 
houden dus. Ook geven we bijdragen 
die gericht zijn op de lange termijn. 
Regeren is vooruitzien. En dat mag op 
de korte termijn soms best pijn doen 
als dat het beste voor onze gemeente 
is. Bij die vorm van politiek hoort wat 
ons betreft ook een duidelijke en trans-
parante afweging van verschillende 
belangen. Dat doen we vanuit ons SGP-
profiel en met een eigen stijl. Integriteit, 
transparantie en betrouwbaarheid zijn 
belangrijk. Dat moet je vooral doen. 
Lees op onze site de reflectie op de 
raadsvergadering van 13 maart jl. er 
eens op na. SGP-politiek is niet popu-
listisch en gericht op effectbejag, maar 
herkenbaar, betrouwbaar en gedegen. 
Daar mag u op rekenen.

Jan Kloosterman
Fractievoorzitter SGP Apeldoorn

Koorts en stijl

Vertrouwd verzorgd

Wij verzorgen begrafenissen (geen crematies)
in alle plaatsen op de Veluwe en omliggende gebieden.

BBeeggrraaffeenniissvveerrzzoorrggiinngg  VVooss  VV..OO..FF..
Elspeterweg 71G, 3888 MT  Uddel
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Koffie in de ochtendzon, een fijne 
plek om te werken of dineren met 
vrienden. Bronkhorst ontwerpt  
en realiseert uw buitenverblijf  
op maat. Puur vakmanschap. 

Vraag onze brochure aan  
of maak direct een afspraak  
op bronkhorstbuitenleven.nl.

Exclusieve
buitenverblijven 
op maat

BRONKHORST. EXCLUSIEVE BUITENRUIMTES & WELLNESS. 

Mail: Info@buurenaa.nl
Tel. 0341-416868 / 06-290 56 848

Voor betrouwbaar advies….
Een vertrouwd adres:

MKB-ondernemer?
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GEUS-gebied: 
uitdaging rond unieke leefomgeving 

Het dorp Uddel ligt samen met Elspeet, Ermelo en Garderen in een prachtige landelij-
ke enclave op de Veluwe. Grotendeels omringd door beschermd Natura2000-gebied. 

Een unieke leefomgeving dus met verschillende kansen en uitdagingen. 

en delegatie van de SGP, bestaande uit Tweede Kamerlid 
André Flach, Statenlid Harm Jan Polinder en lokale wet-

houders en raadsleden, heeft onlangs een werkbezoek afge-
legd aan agrarische bedrijven in het GEUS-gebied (Garderen, 
Elspeet, Uddel, Speuld). Vanuit Apeldoorn waren wethouder 
Henk van den Berge en raadslid Henk van de Weerd aanwe-
zig.

De bijzondere ligging van de dorpen in het GEUS-gebied 
zorgt voor de nodige dilemma’s op het gebied van recreatie, 
woningbouw, bedrijvigheid en landbouw. De vier betrokken 
gemeenten zijn daarom samen opgetrokken om oplossingen 
te vinden om stikstof te reduceren en tegelijk het gebied 
leefbaar te houden.

Dit traject om tot een gebiedsvisie te komen, bevindt zich in 
een afrondende fase. Het plan, dat samen met de bewoners 
en ondernemers is uitgevoerd, wordt binnenkort in de ge-
meenteraad van Apeldoorn besproken. Een goed moment om 
als volksvertegenwoordigers bijgepraat te worden.

Verhalen
We waren dan ook blij met de uitnodiging vanuit de werk-
groep GEUS en kijken terug op een waardevol werkbezoek. Na 
een informatieve sessie bij Alpuro zijn we in de bus gestapt 
en hebben we verschillende agrarische bedrijven bezocht. 
De verhalen van de agrariërs die onlangs gestopt zijn of door 
willen gaan en juist inzetten op innovatie lieten zien in welke 
lastige positie boeren momenteel verkeren. De behoefte aan 
duidelijkheid en toekomstperspectief werd opnieuw bena-
drukt.

SGP Apeldoorn blijft zich inzetten voor de leefbaarheid en de 
agrariërs in Uddel e.o. Onze inzet blijft gericht op het behoud 
van de ondernemers en de cultuur van dit gebied, terwijl we 
de stikstofproblematiek op een pragmatische manier willen 
aanpakken.

Daarom pleiten we er ook voor om het GEUS-gebied een uit-
zonderingspositie te geven in de stikstofaanpak van Provincie 
Gelderland. De zonering die in andere delen van Gelder-
land wel toegepast gaat worden, zou voor het GEUS-gebied 
desastreuze gevolgen hebben. We zijn daarom ook blij dat 
de SGP-fractie in de Provinciale Staten hier aandacht voor 
heeft gevraagd en het daadwerkelijk overgenomen is door het 
provinciebestuur. Dat biedt perspectief!

Henk van de Weerd
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Rond de feestdagen zijn we het liefst thuis bij onze familie en vrienden. Toch kan niet iedereen dat doen. Brandweer, politie, 
mensen in de zorg offeren die dagen hun tijd op om de maatschappij 
te laten draaien. SGP-jongeren Apeldoorn bezoekt elk jaar daarom 
verscheidene instanties rond de jaarwisseling  om hen te bedanken 
met een zak oliebollen. Dit jaar zijn we langs de brandweer in 
Apeldoorn-Zuid, COA Beekbergen, Leger des Heils Meerzorg in 
Ugchelen en een natuurbeheerder in Uddel geweest. Allemaal waren 
ze erg blij met deze lekkernijen. Tegelijk hebben wij  weer een hoop 
geleerd over wat deze mensen meemaken tijdens de feestdagen. 
We kijken dankbaar terug op een geslaagde actie.
 
Mocht je enthousiast raken, dan hebben wij goed nieuws! Er is nog 
plek in de commissie! Contact ons via de socials of app 06-30789604 
voor meer informatie.
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Betrouwbaar bestuur voorop: 
terugblik op voetgangersbrug-debat

   m te spreken over een stoomwals gaat te ver", zo luidde 
onze reactie op de kritiek dat het college de raad zou 

hebben genegeerd. Er waren wel degelijk tegengeluiden en 
die zijn gehoord. Ook heeft de raad haar rol gespeeld door 
daarover in debat te gaan, ook al was de uitkomst niet voor 
iedereen gewenst. De SGP vindt het belangrijk dat gemaakte 
afspraken met Saxion worden nagekomen en dat het gemeen-
tebestuur zich aan zijn woord houdt. Tegelijk hebben we 
begrip voor de vragen die er zijn.

De evaluatie bracht meerdere knelpunten aan het licht, waar-
onder onduidelijkheid over toezeggingen en een gebrek aan 
transparantie richting de raad. We hebben erkend dat de raad 
kritischer had kunnen zijn, maar hebben ook vastgehouden 
aan de kernwaarde van de SGP: bestuurlijke betrouwbaar-
heid. „Uit de evaluatie blijkt dat Apeldoorn in een fuik is 
gezwommen die misschien wat te smal was. Goed om dat in 
de ogen te kijken." 

Het debat toonde spanningen tussen coalitie en oppositie, 
waarbij de SGP, VVD en CDA de gang van zaken verdedigden, 
terwijl partijen als CU en PvdD de informatievoorziening van 
het college in twijfel trokken. Dat was voor de SGP een stap 
te ver. De framing die door een aantal partijen neergezet is, 
heeft daar geen goed aan gedaan. Het college erkende fouten 
en beloofde verbeteringen. Dat is terecht en tegelijk blijft voor 
de SGP de belangrijkste les dat de overheid zich consequent 
aan gemaakte afspraken moet houden.

De SGP vindt dat er lessen te trekken zijn. Meer duidelijkheid 
over afspraken en een betere afstemming tussen verschil-
lende afdelingen van de gemeente zijn nodig. Tegelijk was er 
tegen de framing van een te dure brug die niet veel gebruikt 
wordt, weinig kruid gewassen. Wel had er meer ruimte en 
aandacht kunnen zijn voor tegenspraak. Het is goed dat les-
sen worden getrokken, maar betrouwbaar bestuur blijft de 
kern. Door te doen wat je toezegt en afspreekt.

Jan Kloosterman

De afsluiting van het dossier over de tijdelijke voetgangersbrug bij het Centrum 
voor Veiligheid en Digitalisering in Apeldoorn leidde tot een evaluatie in de raad. 

De SGP benadrukte het belang van een ordelijk democratisch proces en 
een betrouwbare overheid.

O

Moeilijkheden rond De Marshoeve

Een volle publieke tribune met bewoners en eigenaren van staplekken die zich 
tegen de plannen van de gemeente verzetten. Wat speelt er precies op  cam-
ping De Marshoeve en waarom gaat de gemeente deze camping opdoeken?

n april 2023 werd camping De Marshoeve in Loenen 
gekocht door de gemeente, aangezien die zich niet langer 

zelf kon bedruipen. De gemeenteraad heeft toen besloten de 
camping te kopen en het gebied om te vormen tot een plek 
voor woningbouw en natuur. Dit betekent wel dat de recrea-
tieactiviteiten moeten stoppen Dat heeft uiteraard impact op 
mensen die er nu wonen. De gemeente wil graag samenwer-
ken met de eigenaren en bewoners om ervoor te zorgen dat 
niemand in de kou komt te staan.

Jammer genoeg is er veel weerstand bij de eigenaren. Met de 
bewoners zelf mogen ambtenaren niet spreken, alleen via 
de eigenaren van de staplekken. Onderhoud van wegen en 
natuur wordt moeilijk gemaakt, doordat mensen in dienst van 

de gemeente bedreigd worden door omwonenden. Boven-
dien worden staplekken die leeg komen te staan direct weer 
gevuld met arbeidsmigranten of andere kwetsbare bewoners. 
In deze staat is camping de Marshoeve een plek waar kwets-
bare medemensen worden uitgebuit en criminaliteit zich 
voordoet. Als SGP betreuren we het zeer dat de samenwer-
king tussen de gemeente en de eigenaren niet tot stand is 
gekomen. Dat staat noodzakelijke verbetering in de weg, nu 
de bewoners tussen wal en schip lijken te vallen.

Wij steunen de gemeente om deze bewoners een nieuwe, vei-
lige plek te geven waar ze kunnen wonen. Dat is hard nodig.

Pieter van Duijvenboden

I
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Eenmaal per jaar gaat het Hoofdbestuur (HB) een dagje 
op pad, samen met SGP-fractievoorzitter Chris Stoffer en 

hun echtgenotes. Behalve een HB-vergadering heeft de rest 
van de dag een informeel karakter. Een onderdeel daarvan 
was deze keer een bezoek aan ons stadhuis.

Principiële zaken
HB-voorzitter Dick van Meeuwen gaf aan dat Apeldoorn zeer 
interessant is, omdat wij de grootste gemeente zijn waar de 
SGP een eigen fractie heeft. Bovendien zitten wij hier sinds 
april 2022 ook in het college. De be-
stuursleden wilden daar graag meer 
over horen.

We hebben geschetst hoe we na de 
gemeenteraadsverkiezingen van 
maart 2022 tot een brede coalitie zijn 
gekomen van VVD, Lokaal Apeldoorn, 
GroenLinks, SP en SGP. Het HB was 
daarbij vooral benieuwd hoe we met 
principiële kwesties zijn omgegaan.

Als voorbeeld noemden we onder 
andere de koopzondagen. De winkels 
mogen in Apeldoorn jammer genoeg 
al jaren alle zondagen vanaf 12.00 
uur open. In de verkiezingsperiode 
speelde echter dat verschillende par-
tijen de detailhandel de mogelijkheid 
wilde geven om ook ’s ochtends hun deuren te 
openen. Wij wilden dat voorkomen en heb-
ben dit daarom als een erg belangrijk punt in de formatie 
ingebracht. Gelukkig konden we met de andere coalitiepar-
tijen de afspraak maken dat we geen verruiming zouden 
toestaan. De achterliggende periode hebben verschillende 
winkels dit wel geprobeerd, maar mooi is om te zien dat de 
coalitie zich aan de afspraak houdt.

Ook de andere partijen hadden echter hun wensen. Soms 
moesten wij een veer laten, zoals bij evenementen en sport. 
Dat kunnen grote dilemma’s zijn. Maar op vele andere pun-
ten konden we elkaar gelukkig goed vinden.

Een van de vragen van het Hoofdbestuur was hoe we nu te-
rugkijken op de achterliggende periode. Voor ons is in ieder 
geval belangrijk dat de coalitie zich aan de afspraken over 
de principiële kwesties heeft gehouden.

Het valt ons verder op dat je als coali-
tiepartij een veel grotere invloed hebt 
dan dat je in de oppositie zit. Neem 
bijvoorbeeld de Meerjarenbegroting. 
In het college komt deze na een 
lange behandeling met discussies 
en onderhandelingen tot stand. Hier 
heb je al een grote inbreng. Zo nodig 
wordt een en ander kortgesloten met 
de fractievoorzitters van de coalitie. 
Het uiteindelijke voorstel gaat naar 
de raad ter besluitvorming, maar ook 
daar hebben de coalitiepartijen een 
belangrijke rol, omdat ze de meerder-
heid vormen.

Moeilijke dilemma’s
Een andere positieve ervaring is dat 
je als wethouder de mogelijkheid 

hebt om binnen je portefeuille accenten te zetten. 
Voor mij geldt dat bijvoorbeeld voor een grotere betrokken-
heid van het reformatorisch onderwijs. Of het bij jeugdzorg 
benadrukken dat de verantwoordelijkheid voor de opvoe-
ding primair bij ouders ligt en dat in gevallen dat dit nodig is 
opvoedon-
dersteu- Het SGP-Hoofdbestuur op bezoek in de Apeldoornse raadzaal.

In 
september ontvingen we het SGP-Hoofdbestuur in het stadhuis. Men was be-

nieuwd naar onze ervaringen als wethouder in een grote gemeente.
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In deze periode ligt het zwaartepunt van mijn werkzaamheden bij de bezuinigingen 
van de gemeente en het aanpakken van de grote problemen in de jeugdzorg. Maar 

er is meer dat de aandacht vraagt.

Vanuit het college

Het Rijk geeft veel minder geld aan de gemeenten, 
waardoor ook Apeldoorn flink moet snoeien in de 

uitgaven. Op de eerste bladzijden van deze SGPost is daar 
al het nodige over gezegd. Voor mij ligt daar als wethouder 
van financiën een belangrijke taak. Maar natuurlijk doe je 
dat niet alleen. Voor het maken van de plannen wordt 
ambtelijk veel werk verzet. En in het 
college van B&W worden de voorstel-
len goed besproken voordat ze aan 
de gemeenteraad ter besluitvorming 
worden voorgelegd.

Ouders
Een onderwerp dat ook veel aan-
dacht vraagt, zijn de sterk oplopende 
kosten in de jeugdzorg. Dit jaar 
wordt er een tekort verwacht van 
circa 15 miljoen euro op een begro-
ting van ongeveer 75 miljoen euro.
Oorzaak is de voortdurende stijging 
van het aantal kinderen en jonge-
ren dat jeugdzorg nodig heeft (1 op 
de 7 jeugdigen). Bovendien neemt 
de complexiteit van de problemen 
toe. Er is echt heel wat gaande dat 
verontrust.

We zijn druk bezig met plannen om de problemen aan te 
pakken. Maar we moeten daarbij waken voor het idee dat 
alle problemen op te lossen zijn en dat de overheid voor 
alles kan zorgen. Dat is mede gezien de ernst van de pro-
blematiek onmogelijk. In ieder geval is goede samenwer-
king tussen ouders, jeugdzorgaanbieders, het onderwijs 
en andere betrokkenen een vereiste.

GEUS
Een heel ander onderwerp dat de afgelopen tijd speelde 
en dat bovendien een mooi resultaat op heeft geleverd is 
het zogenaamde GEUS-project. Het gaat daarbij om een 
gebiedsaanpak in de agrarische enclave van Garderen, 
Elspeet, Uddel en Speuld, ofwel GEUS.

In het afgelopen anderhalf jaar hebben vele betrokkenen 
uit het gebied een plan opgesteld om het toekomstper-
spectief van de enclave te versterken. Het gaat daarbij om 
zaken als leefbaarheid, landbouw, woningbouw, bedrijvig-
heid, recreatie, natuur en water.

Bestuurlijk valt het project onder de verantwoordelijk-
heid van de betrokken gemeenten Barneveld, Nunspeet, 
Apeldoorn en Ermelo en het waterschap en de provincie. 
Ondergetekende is voorzitter van het bestuurlijk overleg. 
Inmiddels zijn de colleges van B&W van de gemeenten, 
Gedeputeerde Staten van de provincie en het water-

schap akkoord met het plan. De 
gemeenteraden moeten er zich nog 
over buigen. Maar we hopen dat ze 
ermee instemmen, want dat geeft 
het gebied weer het noodzakelijke 
toekomstperspectief.

Dat dit hard nodig is, bleek ook on-
langs tijdens een werkbezoek in Ud-
del bij Herbert Vos. Hij had nog vrij 
nieuwe kalverstallen, maar besloot 
mee te doen met de opkoopregeling 
vanwege de sombere toekomstmo-
gelijkheden. En ik hoor dat veel meer 
agrariërs in dit gebied willen stop-
pen. Dat zijn ingrijpende en ook vaak 
trieste beslissingen. Vos heeft nu 
het plan om woningbouw voor onder 
andere starters op zijn perceel te 
realiseren. Een goed idee!

Speelse manier
Een bezoek dat op mij ook veel indruk maakte was een 
sportieve activiteit van kinderen met een beperking van 
twee scholen voor speciaal onderwijs in de wijk Zuidbroek. 
Op het Kroonpad zitten leerlingen met een lichamelijke, 
verstandelijke of meervoudig beperking en kinderen die 
langdurig ziek zijn. De andere school, de Zonnehoek, is 
voor leerlingen met een verstandelijke beperking en zwaar-
dere vormen van autisme.

Tijdens de sportieve activiteiten werden deze kinderen ge-
mixt met leerlingen van twee reguliere scholen. Zo leerden 
de kinderen op een speelse manier oog te hebben voor 
elkaar. Hoe belangrijk en mooi om te zien dat ze enthou-
siast meededen. Alle kinderen, hetzij gezond of met een 
beperking, tellen mee. Dat geldt zeker vanuit de optiek van 
christelijke naastenliefde en barmhartigheid.

Henk van den Berge
wethouder financiën, jeugdzorg, onderwijs en landbouw

Alle kinderen tellen mee.



 

Het SGP-Hoofdbestuur op bezoek in de Apeldoornse raadzaal.
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Interesse in politiek handwerk?

Ben je lid van de SGP en heb je wel eens overwogen om je actief in te zetten voor de politiek? Vraag je je af of het raadswerk iets 
voor jou zou kunnen zijn? Dan nodigen we je van harte uit om op een donderdagavond een kijkje te komen nemen in het gemeen-
tehuis. Daar krijg je de unieke kans om te zien hoe onze fractievolgers en raadsleden te werk gaan en hoe zij zich inzetten voor 
een samenleving gebaseerd op Bijbelse principes, gezond verstand en deskundigheid. 
 
Politiek is veel meer dan alleen stemmen en debatteren; het gaat om meedenken over de inrichting van onze stad en gemeente, 
het nemen van verantwoorde beslissingen en het vertegenwoordigen van de stem van onze kiezers. Binnen de SGP-fractie werken 
we samen om nieuwe vraagstukken en actuele thema’s te bespreken en te beoordelen vanuit ons SGP-profiel. Dit betekent dat we 
kritisch nadenken over ontwikkelingen in de samenleving en zoeken naar oplossingen die passen binnen onze overtuigingen en 
idealen. 
 
Met de gemeenteraadsverkiezingen van 2026 in zicht, zijn we op zoek naar gemotiveerde en talentvolle mensen die zich willen 
inzetten voor het lokale bestuur. Misschien heb je er al eens over nagedacht, of ben je simpelweg nieuwsgierig naar wat dit werk 
inhoudt. In beide gevallen gaan we graag met je in gesprek. Tijdens een kennismakingsgesprek kunnen we je meer vertellen over 
de inhoud van het raadswerk, de verantwoordelijkheden en de impact die je kunt hebben binnen de lokale politiek. Daarnaast 
beantwoorden we graag je vragen en verkennen we samen de mogelijkheden. 
 
Wil je meer weten of een keer langskomen? Neem dan gerust contact op met onze fractievoorzitter, Jan Kloosterman. We hopen je 
binnenkort te ontmoeten!

Jan Kloosterman is te bereiken via e-mail: j.kloosterman@apeldoorn.nl. 

advertentie



Tachtig jaar vrijheid, 
een jaar vol herdenkingen

Ieder jaar kleurt Apeldoorn op 17 april rood-wit-blauw. Want op dinsdag 17 april 
1945 werd Apeldoorn bevrijd door Canadese troepen die via de brug aan de Deven-

terstraat onze stad binnenkwamen. In de dagen erna werden ook de omliggende 
dorpen bevrijd. Dat is dit jaar dus precies 80 jaar geleden. Op allerlei manier wordt 

hier aandacht aan geschonken in gemeente Apeldoorn, mede op initiatief van de 
SGP.

nno 2025 is de betrekkelijkheid en kwetsbaarheid 
van vrede meer dan zichtbaar in de onrust op geopoli-

tiek vlak. Gelukkig geldt: de Heere regeert! Vrijheid is niet 
vanzelfsprekend en brengt verantwoordelijkheden met zich 
mee. We dienen daar zuinig op te zijn en we moeten dit 
koesteren door hierbij stil te staan.

SGP Apeldoorn diende daarom eind 2023 al een motie in 
waarin we het college hebben opgeroepen met een herden-
kingsprogramma voor 2025 te komen waar de hele gemeen-
te Apeldoorn bij betrokken wordt. We hebben het college 
specifiek gevraagd daar in ieder geval de bunker van Seyss-
Inquart en het herinneringscentrum Apeldoornsche Bosch in 
op te nemen en onze jongeren hierbij te betrekken. De motie 
werd unaniem aangenomen en is voortvarend opgepakt.

De bunker van Seyss-Inquart is een van de weinige tastbare 
herinneringen aan de Tweede Wereldoorlog. Inmiddels blijkt 
dat het op korte termijn nog niet mogelijk is om de bunker 
open te stellen. Dit onder andere vanwege de unieke en 
kwetsbare muurschilderingen die kort na de oorlog op de 
wanden zijn aangebracht. In samenwerking met de Rijks-
dienst voor Cultureel Erfgoed wordt gewerkt aan een oplos-
sing om de bunker toegankelijk te maken voor publiek.

Ook het herinneringscentrum Apeldoornsche Bosch verdien-
de wat ons betreft een centrale plek in het herdenkingsjaar. 
Daarom is er het afgelopen jaar flink in het centrum geïnves-

teerd. Door het herdenkingscentrum fors uit te breiden is 
het nu mogelijk om grotere groepen jongeren en volwas-

senen uit Apeldoorn en daarbuiten te ont-
vangen. De 

herope-
ning 
vond 
eind 

januari 
plaats 

door 
H.K.H. 
prinses 
Mar-

griet.

Gevarieerd programma
Het totale herdenkingsprogramma is inmiddels bekend. 
Het is een gevarieerd pakket geworden met herdenkingen, 
concerten, tentoonstellingen en evenementen. Het is on-
mogelijk om alles te benoemen. Hieronder een greep uit de 
activiteiten:

• Donderdag 17 april wordt de bevrijding van Apeldoorn 
herdacht in het Oranjepark.

• Vrijdag 2 mei is er een Taptoe op het terrein van Victoria 
Boys. 

• Zaterdag 3 mei wordt een historische streetparade geor-
ganiseerd op de Loolaan. 

• De dodenherdenking valt op zondag 4 mei. Hiervoor 
wordt ook landelijk niet uitgeweken naar een andere 
dag, dat is in Apeldoorn dus ook niet het geval. 

• 5 mei zijn er diverse activiteiten in het kader van bevrij-
dingsdag.

De SGP-fractie vindt herdenken en doorgeven van vrijheid 
aan de volgende generatie van groot belang. Daar blijven we 
ons voor inzetten.

Zie apeldoorn.nl/vrijheid voor meer informatie.

Henk van de Weerd
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Tussen afhankelijkheid en eenzaamheid

Je principes uitdragen als SGP’er klinkt makkelijk, maar valt in de praktijk niet 
altijd mee. Vooral als je alleen staat in je standpunt. „Je doet alles in 
afhankelijkheid, maar als mens voel je je dan even heel eenzaam.”

iemand in de Apeldoornse gemeenteraad kijkt ervan op 
als de SGP-fractie een Bijbels geluid laat horen. Dat hoort 

bij een beginselpartij en het zou bevreemding wekken als je 
het niet zou doen.

Toch is de werkelijkheid soms weerbarstig. Dat bleek bij-
voorbeeld tijdens het zogenoemde inclusiedebat dat enige 
tijd geleden in de raad werd gevoerd. Officieel gaat het er 
dan om dat iedereen ‘erbij hoort’. Maar de knelpunten zitten 
voor de SGP vaak rond gevoelige thema’s als lhbti-rechten en 
de discussie over de vraag of Apeldoorn een gay pride moet 
organiseren.

 Voor de SGP stond fractiemedewerker Pieter van Duijvenbo-
den achter de microfoon in dit debat. „Ik hoorde dat voorgan-
gers eigenlijk alleen maar positief over dit thema spraken”, 
blikt hij terug. „Er zijn echter diverse zaken aan de orde waar 
wij als SGP echt niet achter staan. Je wilt niet mensen tegen 
je in het harnas jagen, maar je kunt ook niet je principes 
verloochenen.”

„Je doet alles in afhankelijkheid, maar als mens voel je je dan 
even heel eenzaam. Je ziet dat het CDA en de CU echt om de 
principiële punten in deze materie heen gaan, dus daar heb 
je ook geen steun aan. Anderzijds hoor je achteraf positieve 
geluiden. Dan besef je weer dat je ook in debatten gedragen 
wordt.”

Fractievoorzitter Jan Kloosterman herkent dat gevoel. „In het 
debat dat we vorig jaar over dit onderwerp hebben gevoerd, 
heb ik precies hetzelfde ervaren, en ook in discussies over de 

zondag. Dat heeft niet alleen te maken met 
het feit dat je dan tegen de heersende me-
ning ingaat, maar ook met de vraag of men 
nog wel echt peilt wat je zegt. Soms voelt 
het alsof we als nachtschepen langs elkaar 
heen varen.”

Hoe bereid je je op zo’n lastig debat voor als 
SGP-fractie?

Jan: „Toen ik hoorde dat Pieter best 
met dit debat in zijn maag zat, heb 
ik mijn aantekeningen van vorig 
jaar naar Pieter gestuurd. Niet 
met de bedoeling om hem de 
woorden in de mond te leggen, 
maar wellicht als steun om 

keuzes te maken en de juiste formuleringen te vinden.”
Pieter: „We hebben veel contact vooraf gehad. Dat helpt en 
geeft ook steun. We gaan niet op elke slak zout leggen. In 
het inclusiedebat ging echter een kwart van het voorliggende 
document over pride en lhbti. Dat mag je simpelweg niet 
negeren. Wel probeer je dan in woordkeus op de ander aan 
te sluiten, zodat je met elkaar in contact blijft. Juist als je een 
afwijkend standpunt hebt.”

Moet je soms ook niet in ronde woorden zeggen waar het op 
staat?
Jan: „Soms wel. En tegelijk blijft dat een moeilijke. Het kan 
ook vervreemden. Ik heb in het debat vorig jaar helder uiteen-
gezet wat onze Bijbelse visie is op man en vrouw, huwelijk en 
seksualiteit. Ze moeten weten waar je staat en ook waarom.
Tegelijk hoef je niet op de inhoud van je standpunt in te le-
veren als je je taalgebruik een beetje aanpast om de dialoog 
in stand te houden. Dan gaan we elkaar nooit vinden. En hoe 
dan ook helpen vriendelijkheid en respect meer dan elkaar 
vanuit het eigen gelijk neersabelen.”

Hoe kun je je dan toch eenzaam voelen als je die verbinding 
zoekt?
Pieter: „Het zit heel menselijk in het feit dat iedereen voor is 
en jij tegen bent. Dan voel je toch een zekere schroom. Alsof 
jij die kleine minderheid bent die hier moeite mee heeft. En 
dus kennelijk raar is.”

Jan: „Je voelt toch een soort psychologische druk. 
Je mag in dit land officieel alles zeggen en 
vinden. Maar het voelt soms of we ons over 
elkaar heen haasten om positief te doen en 
in te stemmen met de progressieve emanci-
patieagenda.”

Is dat dan niet ook een beetje zelfmedelijden?
Pieter: „Het is vooral verdriet over het on-
begrip. Waar gaat het heen met deze 
maatschappij? Anderzijds: kort 
voor het debat heb ik gebeden 
of de Heere wil geven dat wat ik 
zeg, goed mag zijn. Hij heeft mijn 
gebed daarin verhoord. Dus ook 
al voel je je eenzaam, je bent 
niet alleen.”

Richard Donk

N



9Voor meer informatie kijk je op www.ezra-zorg.nl

Ouderenwoonzorg  •  Dagbesteding  •  Begeleid wonen

Persoonlijke begeleiding 
in beschermd wonen 
en dagbesteding
Zorg-woonboerderij Ezra in Beekbergen biedt woonzorg en 

dagbesteding voor dementerende ouderen of volwassenen 

met een uiteenlopende zorgvraag. Ook bieden wij (jong) 

volwassenen een beschermde woonomgeving met begeleiding.
 

Ben je geïnteresseerd in ons zorgaanbod of in een mooie  

stage of een (vakantie)baan? Neem dan contact op of kijk  

op www.ezra-zorg.nl
 

We komen graag met je in contact! 
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Wat doe je in het dagelijks leven?
„Ik werk bij Speelmaatje, daar ben ik productie- en pro-
jectmanager. Wij ontwerpen, bouwen en plaatsen speel-
toestellen voor de professionele markt.”

Wat is de uitdaging in je vak?
„Mijn uitdaging is te zorgen dat iedereen binnen de organi-
satie goed in zijn vel zit en dat we samen zorgen voor mooie 
speelprojecten voor kinderen.” 

Wat ergert je het meest in Apeldoorn?
„Die gigantische reclamezuil van de A1 
bij afslag Apeldoorn-Zuid. Zoveel 
lichtvervuiling is echt jammer!” 

Welke instantie mis je in Beek-
bergen?
„Eigenlijk is Beekbergen een 
klein dorp met behoorlijk veel 
voorzieningen. Daarin missen 
wij vrijwel niets. En anders is 
Apeldoorn met andere voorzie-
ningen dichtbij. Wat dat betreft 
wonen wij in Beekbergen prima 
naar ons zin.”

Welk monument in de gemeente 
spreekt je aan?
Ik vind het monument “Exodus” aan de Arn-
hemseweg in Beekbergen erg aansprekend. Het herinnert aan 
de stroom vluchtelingen uit Arnhem tijdens operatie Market 
Garden in 1944.”

Wat is de mooiste plek in de gemeente? 
„Paleis Het Loo met de tuinen en het paleispark daarachter 
vind ik een van de mooiste plekken van onze gemeente. We 
hebben een museumkaart en gaan bij het paleis best vaak 
even genieten.”

Zijn lokale partijen de toekomst?
„Veel mensen denken dat lokale partijen beter zijn in de 
lokale politiek. In mijn beleving hebben onze SGP-vertegen-
woordigers in de gemeenteraad ook lokale roots en krijgen 
ze echt de ruimte om de keuzes te maken die voor Apeldoorn 
het beste zijn. Lokaal besturen is ook afhankelijk van lande-
lijke besluiten. Als plaatselijk SGP-gemeenteraadslid heb je 
daar via de landelijke vertegenwoordigers kortere lijnen mee 
dan een lokale partij zonder landelijke vertegenwoordiging.”

Wat is een uitdaging voor de SGP? 
„Ik denk dat voor de plaatselijke SGP de grootste uitdaging is 
om binnen de coalitie de principiële standpunten vast te hou-
den en toch een goede rol te spelen in de coalitie. De binding 
met de achterban is daarbij ook van belang. Ik ben van me-
ning dat onze mannen dat heel kundig doen deze periode!” 

Stad of platteland?
„Ik ben meer iemand voor een dorp dan voor een stad. Dan 

helpt het dat Apeldoorn voor mij niet echt een stadse stad 
is als Amsterdam of Utrecht, bijvoorbeeld. Ik zou 

ook best in een wijk in Apeldoorn kunnen 
wonen. Maar Beekbergen, waar we nu 

een jaar of negen wonen, bevalt mij 
echt heel erg goed.”

Waar ben je op zaterdag mee 
bezig?
„Ik ben vaak even in de tuin aan 
de slag. Verder vind ik wandelen 
heerlijk. Wandelen of familiebe-
zoek komt ook heel regelmatig 

voor op zaterdag. Lekker ontspan-
nen past bij mijn weekend.” 

Voor welke politicus heb je bewonde-
ring?

„Kees van der Staaij. Hij heeft de SGP in de 
achterliggende periode een betrouwbaar gezicht 

gegeven. Hij wist met een mooie dosis humor een goede 
boodschap over te brengen en als kleine partij toch een rol 
mee te pakken in de landelijke politiek.”

Welke maatschappelijke discussie houdt je bezig?
„Op dit moment is de rol van de krijgsmacht behoorlijk on-
derwerp van gesprek. Ik ben benieuwd hoe het Nederlandse 
leger zich in deze roerige tijden zal gaan ontwikkelen. Andere 
vragen zijn daarbij ook belangrijk, zoals welke rol Europa 
gaat spelen en wat de wisselende verhoudingen tussen 
Europa, Amerika, Rusland en China ons kunnen brengen. We 
leven op een bijzonder moment in de geschiedenis.” 

Wat is de waarde van de zondag voor je?
„Zondag is de rustdag. Een dag voor de dienst van de Heere. 
Je kunt alle dagelijkse beslommeringen opzijzetten en luis-
teren naar wat de Heere zegt. Daarnaast is het ook een dag 
waarop je als gezin met elkaar bent.”

Stephan Wiegman

In gesprek met Lambert Wiltink 
Lambert Wiltink zet zich als projectmanager bij Speelmaatje in voor veilige 
speeltoestellen. En hij is de SGP-voorzitter van Beekbergen. Tijd voor een 

kennismaking.  

INTERVIEW



Colofon
 

Gratis uitgave SGPost

Deze gratis nieuwsbrief van de SGP-fractie in 

Apeldoorn verschijnt drie keer per jaar. Heeft u een 

adreswijziging of kent u mensen die de SGPost 

willen ontvangen? Laat het weten via sgp@apel-

doorn.nl

SGP-fractie Apeldoorn

Jan Kloosterman, fractievoorzitter, 

Henk van de Weerd, raadslid

Fractieleden: Pieter van Duijvenbode en Matthias Bunt

Fractieassistent: Harmen-Jan Kloosterman

Bankrekening

NL09 INGB 0009 5975 23

tnv. SGP-fractie Apeldoorn

www.apeldoorn.sgp.nl
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SGP en social media: 
een stem in het publieke debat

In een tijd waarin het politieke debat zich steeds vaker online afspeelt en maatschappelijke 
discussies binnen enkele seconden kunnen oplaaien, is een doordachte en actieve aanwezig-

heid op social media van groot belang voor de SGP. Als partij die staat voor christelijke waarden, 
betrouwbaarheid en rentmeesterschap, is het cruciaal om deze principes ook in de digitale wereld 

uit te dragen. 

 
ocial media bieden een krachtig platform om snel, helder en onderbouwd standpunten te delen, zodat niet alleen de eigen 
achterban goed geïnformeerd blijft, maar ook bredere groepen in de samenleving worden 

bereikt. Daarnaast maken de snelheid en toegankelijkheid van social media het mogelijk om in 
te spelen op de actualiteit en tijdloze waarden te laten klinken in een wereld die voortdurend in 
beweging is. Door strategisch gebruik te maken van verschillende platforms, kan de SGP niet 
alleen haar boodschap verspreiden, maar ook in contact komen met burgers die op zoek zijn 
naar een betrouwbaar en principieel geluid in de politiek. 
 
Wij nodigen u van harte uit om ons te volgen via social media en op onze website, zodat u op 
de hoogte blijft van onze standpunten, actualiteiten en initiatieven. Samen kunnen we een 
helder geluid laten horen in het publieke debat. Volg ons op social media en bezoek onze 
website: www.apeldoorn.sgp.nl.

Ons volgen kan via:  
 

S



#Drugsdump 
@Apeldoorn

Het is niet ongebruikelijk dat 
landelijke trends ook Apeldoorn 
aan doen. Als elfde grote stad van 
het land zijn we best een aardige 
afspiegeling van de gemiddelde Ne-
derlander. Als er al zoiets bestaat. In 
2021 had Brabant de primeur van de 
grootste drugsdumping van Europa. 
Sindsdien komen de beelden van 
veelal blauwe tonnen in een bosrijk 
gebied periodiek in het nieuws. 
Afgelopen februari was het raak in 
Ugchelen: vijftig jerrycans op de par-
keerplaats Bruggelen langs de A1.

Sporadisch een gedoogde hoeveel-
heid drugs nuttigen, is niet best voor 
de gezondheid. Het productieproces 
van die pillen en poeders evenmin. 
In drugsafval zit een enorm aantal 
schadelijke stoffen voor flora en 
fauna. En het opruimen is gevaarlijk 
voor de mens. 

Het dumpen van drugs is geen 
ecologische kringloop. Een can-
nabisplant uit het Rifgebergte komt 
hier niet composteren. De ellende 
is vaak synthetische drugs. Deze 
partydrugs met hippe designs en 
levensgevaarlijke samenstellingen 
zijn grootveroorzaker van chemische 
drugsdumps. In Brabant moest een 
bos gekapt worden om de zooi op te 
ruimen. Renovatie van dat perceel 
duurt ruim honderd jaar. Laten we 
hopen dat het bos in Ugchelen er 
beter vanaf komt. 

Stephan Wiegman
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Ten zuiden van de stad wil de gemeente Apeldoorn een 
nieuwe woonwijk gaan realiseren. De SGP staat hier positief 

tegenover, gezien de woningnood.

Een nieuwe woonwijk

D eze wijk hoort bij het project ”host-city”. Het gaat om 300 woningen die langdu-
rig blijven staan, en daarnaast om 200 plekken voor woningen die verplaatsbaar 

zijn.

Deze plekken worden benut 
voor de opvang van flexwo-
ningen uit andere gemeen-
ten. Die zijn er als deze 
elders door omstandigheden 
niet geplaatst kunnen wor-
den. Deze nieuwe wijk komt 
tussen de Kuipersdijk en de 
Veldweg.
Vanwege de subsidie die 
Apeldoorn krijgt van het Rijk, 
moet haast gemaakt worden met de bouw van de vaste woningen. Er is afgesproken 
dat de laatste van de 300 vaste woningen eind 2028 klaar moeten zijn.

De SGP steunt deze ontwikkeling om woningzoekers van jong tot oud een betere kans  
te geven op de Apeldoornse woningmarkt. De woningnood is nog steeds groot. 
Ondanks alle inzet om meer en sneller te bouw en lukt dit maar gedeeltelijk. Proble-
men met stikstof en capaciteit om te ontwikkelen en te bouwen zijn daar belangrijke 
oorzaken van. De Apeldoornse gemeenteraad spreekt zeer regelmatig over deze 
knelpunten. De SGP vraagt hierbij blijvend aandacht voor starters en ouderen.

Matthias Bunt

Een van de twee schetsen.Het rood gearceerde deel is het gebied voor de flexwoningen

Een bredere blik

H oe ver moeten mijn kinderen naar school fietsen? Zijn er genoeg supermarkten? 
Wat is de kwaliteit van de lucht? In de gemeente Apeldoorn kijken we daarom 

niet alleen naar economische groei, maar naar al deze factoren, de zogenoemde 
Brede Welvaart.

In de monitor Brede Welvaart van Apeldoorn wordt aan de hand van 42 indicato-
ren duidelijk gemaakt hoe inwoners het leven in Apeldoorn ervaren. Gezondheid, 
materiële welvaart, wonen, samenleving, veiligheid, milieu en welzijn zijn hier de 
hoofdthema’s van.

Als SGP zien we dit als een positieve ontwikkeling, waarbij niet winst en investerin-
gen leidend zijn, maar de zorg voor de inwoners van Apeldoorn. Hier past natuurlijk 
een degelijk financieel beleid bij, maar dat is met Brede Welvaart terecht niet de 
enige focus.

Pieter van Duijvenboden

Geld maakt niet gelukkig. Geluk en welvaart van inwoners 
zijn niet alleen te meten in financiële zin, maar juist in heel 

concrete zaken. 




